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Prezident Autoklubu ČR 
 

V Praze 3. července 2023 
 

Vážení přátelé motorismu, milí autoklubáci, 

máme za sebou týdny doslova našlapané motorsportem, skvělých podniků ozdobených 

potěšující diváckou návštěvou. Zdá se, že s návratem k době před covidem vzrůstá i zájem a počet 

fanoušků na akcích, což je jenom dobře. Divácká podpora a bouřlivá atmosféra určitě přispívá 

k lepším výkonům jezdců. Z nich bych chtěl za poslední dobu připomenout zejména členy našeho 

družstva nadějí ACCR Czech Talent Teamu. Petr Trnka na legendárním závodě automobilů do vrchu 

Ecce Homo Šternberk překonal český traťový rekord, v evropském šampionátu se ve většině závodů 

umisťuje na bedně, vede ve své třídě a celkově je druhý. Roman Staněk ve Formuli 2 zajel minulý 

víkend nejlepší umístění v sezóně, ve sprintu skončil šestý. Výborně si vedou čeští autokrosaři 

v evropském šampionátu, po pěti závodech Petr Nikodém vede v celkové klasifikaci, Jakub Novotný v 

kategorii Buggy1600 a Arnošt Florián v JuniorBuggy. Filip Salač v kategorii Moto2 mistrovství světa 

silničních motocyklů MotoGP až na poslední závod, který nedokončil kvůli technickým problémům, 

pravidelně boduje. A za pochvalu stojí také vynikající výkony Petra Svobody v kategorii Supersport 

300 mistrovství světa superbiků, když je po třech podnicích o pouhý bod na druhém místě.  

S generálním sekretářem automobilového sportu Tomášem Kuncem jsem absolvoval 

programem nabitý týden letošní konference Mezinárodní automobilové federace FIA v Córdobě. 

V úvodu tady zasedala Světová rada motorsportu, kde jsem předložil návrh odměňovaní traťových 

komisařů, který dosud nebyl v rámci FIA systémově řešen. Vedou mě k tomu poznatky ze závodů, kdy 

na vlastní oči vidím to pracovní nasazení, profesionalitu a zkušenost všech v zázemí našich 

motorsportových podniků. Systém odměn daný tou nejvyšší autoritou, Mezinárodní automobilovou 

federací, si činovníci určitě zaslouží. Mám velkou radost, že Výbor pro spolupráci FIA-FIM, jehož 

řízením jsem byl pověřen prezidenty obou světových federací, řešil v Córdobě konkrétní záležitosti, 

týkající se jak automobilového, tak i motocyklového sportu, například sportovní medicíny nebo 

testování a schvalování tratí. Ve světě jsme vidět a posilujeme pozici Autoklubu ČR. Potvrzuje to 

delegace Tomáše Kunce Mezinárodní automobilovou federací jako pozorovatele FIA na 24h Le Mans, 

podnik mistrovství světa ve vytrvalostních závodech automobilů.  

Po roce jsme opět před klubovým domem přivítali slavnostní start vzpomínkové jízdy 

historických automobilů 1000 mil československých, jubileum 90 let od konání tehdejšího prvního 

dálkového závodu mezi Prahou a Bratislavou jsme oslavili v předvečer akce koncertem Stamicova 

kvarteta ve Smetanově sále klubového domu. Program si užili i diváci na samotném startu, který se 

konal od šesté hodiny ranní, v roli startéra jsme přivítali ministra dopravy Martina Kupku. První dva 

podniky má za sebou také Pohár historických vozidel, který pořádá naše Asociace veteran car clubů.   

Přeji vám krásné léto, užijte si pohodovou dovolenou a odpočiňte si. Nezapomeňte, že 
červenec je pomyslným vrcholem sezóny motorsportu, ať už zmíním Rally Bohemia, mistrovství světa 
v motokrosu v Lokti, nebo mistrovství světa superbiků v Mostě.  Přeji vám spoustu bohatých 
sportovních zážitků!  

 Se srdečným pozdravem 
Jan Šťovíček 
prezident Autoklubu ČR 


